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Zastupitelstvo obce L u k á, okres Olomouc 

Z á p i s 

z  5. zasedání Zastupitelstva obce Luká, konaného dne 22. března 2023 v 17.00 hodin v zasedací 

místnosti Obecního úřadu Luká. 

Přítomni:      dle prezenční listiny -  8 členů 

Omluveni:  p. Lakomý 

Zápisem pověřena: p. Šimíčková 

Ověřovatelé zápisu:    p. Kovář J., p. Zapletalová 

 

Program zasedání: 

1.     Zahájení                        

2.     Kontrola plnění usnesení  

3.     Rozpočtová změna 

4.     Smlouva o zřízení věcného břemene 

5.     Žádost o dotaci na činnost  

6.     Žádost o podporu – Linka bezpečí 

7.     Různé 

8.     Diskuse 

 

Hlasování zapsáno v počtu hlasů: pro – proti – zdržel se 

Průběh jednání: 

Zasedání zastupitelstva řídil starosta p. Jan Burian, který přivítal přítomné. Navrhl za 

ověřovatele zápisu p. Kováře J. a p. Zapletalovou, zapisovatelem p. Šimíčkovou. Za členy 

návrhové komise navrhl p. Pluháčka, Ing. Spáčila a p. Kováře M. 

 

Hlasování o návrhu: 8 – 0 – 0 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu dnešního zasedání. Do bodu Různé navrhl – 

žádost o koupi pozemku ve Střemeníčku, schválení funkce lesníka v obecních lesích, 

bezpečnostní ořezy stromů, vyhlášení výběrového řízení „Výzva k podání nabídek – Pěstební 

činnost podzim 2023“ a „Výzva k podání nabídek – vyžínání“, žádost o vybudování 

komunikace v Javoříčku a rekonstrukci veřejného osvětlení v obci Luká a jejích místních 

částech. 

Hlasování o programu: 8 – 0 – 0 

 

2. Kontrola plnění usnesení 

Kontrolu plnění usnesení z minulého zasedání obecního zastupitelstva přečetl p. Kovář J. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká bere na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 

zasedání zastupitelstva obce Luká. 

Hlasování: 8 – 0 - 0 

3. Rozpočtová změna  

Burian: Čte RZ č. 3/2023. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rozpočtovou změnu č. 3/2023. 

 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

 

4. Smlouva o zřízení věcného břemene 

Burian: Jedná se o napojení elektřiny RD na ZTV – naproti škole. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene – 

služebnosti č. IV-12-8022897/VB/001 s firmou ČEZ Distribuce a.s., IČO: 24729035, se 

sídlem Teplická 874/8, Děčín, zastoupená firmou EMONTAS, s.r.o., IČO: 25883551, se 

sídlem Jiráskova 1273/7A, Olomouc a pověřuje starostu obce podpisem této smlouvy. 

 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

5. Žádost o dotaci na činnost FK Luká 

Burian: Jedná se o žádost fotbalistů, požadují 27.000 Kč. V rozpočtu s tím bylo počítáno. 

Strašil: Tohle jsou peníze i pro dětské fotbalisty? 

Kovář J.: Ano, FK má ještě schválenou dotaci na cca 50.000 Kč, na vybavení pro mládež.  

Burian: Spolky si teď mohou vydělat peníze i na akcích, které pořádáme – FK Luká na 

rozsvěcování stromu, hasiči Ješov měli teď zabíjačku, atd. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje poskytnutí příspěvku na činnost v roce 

2023 žadateli FK Luká ve výši 27.000 Kč. 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

 

6. Žádost o podporu – Linka bezpečí  

Burian: Tyhle žádosti už jsme řešili (příspěvky domovům seniorů, atd.) a dohodli jsme se, že 

přispívat nebudeme. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obec Luká schvaluje poskytnutí příspěvku/daru pro Linku 

bezpečí, z.s. 

 

Hlasování: 0 – 8 – 0 

Usnesení nebylo přijato. 

 

7. Různé 

a) Žádost o odkup pozemku ve Střemeníčku par.č. 49/8 

Sasák: Nejdříve to měla pronajaté kozí farma, poté p. xxx Pozemek má 4000 m². Myslím si, že 

prodej nepřipadá v úvahu.  

Burian: Ano, mám stejný názor, spíš bychom měli uvažovat o ukončení nájmu. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje zveřejnění záměru na prodej pozemku 

par.č. 49/8 v k.ú. Střemeníčko. 

Hlasování: 0 – 8 – 0 

Usnesení nebylo přijato. 

 

b) Funkce lesníka v obecních lesích 

Burian: Lesy máme v žalostném stavu. Lesník by se pohyboval v obecních lesech, kontroloval 

by oplocenky, stav sazenic, vybíral a označoval by stromy pro samovýrobu, kontroloval by 

práci dodavatelů – vyžínání, sadba, atd. Do funkce navrhuji p. Kováře Miroslava ml. – má 

lesnickou školu, jeho otec je ve výboru, budou si předávat informace. Měsíční odměna 5000 

Kč. 

Dále vás chci informovat, za kolik obec prodávala v loňském roce dřevo: 

4/2022 se prodalo 600 m³ smrku za 170 Kč/m³ 

27 m³ borovice za 60 Kč/m³ a 10 m³ modřínu za 50 Kč/m³ 

8/2022 

53 m³ modřínu za 1850 Kč/m³ 

borovice se prodávala za 1050 Kč/m³ a smrk za 1010 Kč/m³. 

Nechci nikoho napadnout, bývalý starosta sem nechodí, aby to obhájil a firma, která to dělala 

mi sdělila, že to dělala na popud objednávky, kterou já nemám a předávací protokol neexistuje, 

protože to kontroloval prý bývalý starosta přímo na místě. Teď jsme zjistili, že jak se kácel les 

naproti Jirkovi, tak není vyfakturovaný do teď, je tam cca 300 m³ vytěženého dřeva. Jednám 

s firmou, která to těžila.  

Skutečnost obecního lesa neodpovídá mapě. Chodí kolem toho spousta lidí, jsem rád, že máme 

výbor, který se tím teď zabývá. 

Budeme pro občany rozjíždět samovýrobu – stojaté dřevo měkké za 500 Kč a tvrdé za 1000 

Kč. Bude to vytyčeno, spočítáno. Na samovýrobu bude pořadník. 

Letos budeme sázet cca 18 ha lesa. 

Kovář M.: Obec má OLH – ten je zodpovědný za lesy, jedná s úřady a životním prostředím, 

zařizuje dotace. Dále máme výbor pro lesní hospodářství, zároveň pro vodní hospodářství, pro 

životní prostředí a pro výsadbu v rámci obce, to jsem já, p. Mikulka a p. Vronka. Další funkcí 

by byl lesník – lesu musí rozumět a fyzicky les musí obcházet. Máme 92 ha lesů a ty se musí 

pravidelně kontrolovat. Bude mít zodpovědnost za výsadbu, bude zajišťovat vyžínání a 

dosazování, oplocenky, atd. 

Letos plánujeme na podzim vysadit 20 ha (tzn. 200.000 stromků). Zbytek proběhne na jaře 

2024. 

Je to z důvodu financí, taktéž že jsme neměli tohoto lesníka a taky z důvodu, že bývalý starosta 

na podzim zastavil veškeré práce v lesích.  
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Nebyli jsme schopni na toto jaro sehnat stromky k výsadbě. 

Burian: Od 1.3. máme nového OLH – je to pan Kuliš. Tuhle práci pro obec již dělal. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje uzavření dohody o provedení práce s p. 

Miroslavem Kovářem ml., Luká, na práci lesníka v obecních lesích. Dohoda bude uzavřena 

od 1.4.2023, měsíční odměna 5.000 Kč. 

Hlasování: 7 – 0 – 1 (Kovář M.) 

 

c)  Bezpečnostní ořezy stromů 

Burian: Obešli jsme stromy v obcích – spousta z nich je ve špatném stavu, mají suché haluze, 

hrozí pád. 

Dostal jsme dvě nabídky, jedna z nich byla hrozně drahá. Nabídka od p. Kubise je cca 3600 

Kč/jeden strom. Jedná se celkem o 19 stromů – Luká, Javoříčko, Střemeníčko, Březina a o 

březovou alej v Javoříčku. Práce by se dělala až 4 – 5/2023 až bude vidět, která haluz je 

živá/suchá. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje bezpečnostní ořezy vybraných stromů dle 

cenové nabídky, zpracované firmou Matěj Kubis, Bukovany čp. 159. 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

d) Vyhlášení výběrového řízení „Výzva k podání nabídek – Pěstební činnost podzim 2023“ 

Burian: Výběrové řešení máme zpracované, řešilo se to s právníkem. Máme tam jasně dané 

naše požadavky. 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva k 

podání nabídek – Pěstební činnost podzim 2023“. 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

e) Vyhlášení výběrového řízení „Výzva k podání nabídek – vyžínání“ 

Burian: Tato činnost nás bude letos stát cca 1  mil. Kč 

Kovář M.: Dotace je cca 300 – 400 tis. Kč. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vyhlášení výběrového řízení „Výzva k 

podání nabídek – vyžínání “. 

Hlasování: 8 – 0 – 0 

 

f) Žádost o vybudování komunikace v Javoříčku 

Burian: Jedná se o žádost p. xxx, má postavený dům za roubenkou, naproti xxx. Cestu bych 

tam nechal udělat, až se bude dělat rekonstrukce místní komunikace. Zatím za mě letos ne. 

V rozpočtu na to peníze nemáme. 
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Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje vybudování (zhutnění) účelové 

komunikace – prodloužení komunikace par.č. 132 v k.ú. Javoříčko, směrem k par.č. 42/3 

v k.ú. Javoříčko. 

Hlasování:  0 – 8 – 0 

Usnesení nebylo přijato. 

 

g)  Rekonstrukce veřejného osvětlení v obci Luká a jejích místních částech. 

Spáčil: Chceme vyměnit veřejné osvětlení, v některých místních částech – Březina, Javoříčko, 

Veselíčko jsou již světla vyměněna za bývalého starosty, ale nejsou tak úsporná. Tyhle 

vyměníme taky, použijeme je někde jinde – sportoviště, dětské hřiště, sběrný dvůr, atd.  

Spáčil: Zhodnotili jsme nabídky, nejlépe nám vyšla nabídka firmy ČEZ – vymění všechna 

svítidla, budeme je bezúročně splácet 10 let. Po tu dobu máme záruku na světla, bude prováděn 

servis, opravy - zdarma. Doplní nám výložníky a v ceně je i výměna 2 ks rozvaděčů a 4 ks 

rozvaděčů repasují. 

Sloupy budou mít QR štítky – což umožní lepší nahlašování poruch. 

V ceně jsou již i svítidla, které plánujeme vybudovat, např. směr Hvozd, kde stojí 2 nové domy, 

poté taky kolem silnice na Hvozd, kde se již taky staví, poté směrem na hřbitov a kolem MŠ na 

novostavby. 

Světla budou úspornější, bude se moci nastavit funkce stmívání, budou se dát řídit dálkově 

z mobilního zařízení. 

Nabídka od firmy ČEZ je sice dražší, ale nabízí mnoho výhod. 

 

Návrh usnesení: Zastupitelstvo obce Luká schvaluje rekonstrukci veřejného osvětlení a 

rozvaděčů v obci Luká i všech jejích místních částech, dle cenové nabídky od firmy ČEZ 

energetické služby, s.r.o., a pověřuje starostu obce uzavřením smlouvy s firmou ČEZ. 

 

Hlasování: 8– 0 – 0 

 

8. Diskuse 

Burian: Proběhla kolaudace vrtu u Veselíčka.  

Pieta v Javoříčku proběhne 1.5. od 11 hodin. Celý program bude tentokrát v Javoříčku, nebude 

se nikam přejíždět. Celé to řídí a má na starosti p. Žáček F. z Iniciativy.  

Dále má obec požadavky na stavební pozemky. Nachystáme cca 5 stavebních parcel nahoře na 

ZTV. Cena bude od 800 – 900 Kč/m². Pozemky budou jen pro místní občany. Vše ale záleží na 

zhotovení územního plánu. Ten snad bude hotov do konce tohoto roku, poté můžeme dělat 

cestu, sítě a prodávat pozemky. 

Od pondělí se začne kopat optika, do 8 týdnů by mělo být hotovo. Jak bude kabel v zemi, začnou 

se dělat dokončovací práce. Přípojku bych si určitě nechal udělat, je zdarma. Pokud budete mít 

jakýkoliv problém, řešte to se stavbyvedoucím. Kontakty jsme rozesílali. 
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Rec: Plánuje se optický kabel i do místních částí? 

Burian: Firma slíbila, že jak se udělá Luká, nechají zpracovat projekt na Ješov. Ostatní místní 

části pro ně nejsou zajímavé. 

Obecní web by měl být spuštěn 1.4. 

Zapletalová: Dětský den v Luké bude kdy? 

Burian: Nemohli jsme najít termín, akcí je hodně. S paní Hovorkovou z Remarkplastu jsme se 

dohodli na větší akci pro děti na konci prázdnin asi 2.9. 

Dále plánujeme udělat pro děti olympiádu, na léto letní kino. Akce, které budou do června, jsou 

ve zpravodaji. O dalších Vás budeme určitě informovat postupně. 

Rec: Je potřeba udržovat pomníček ve Veselíčku. 

Burian: Ano, plánuji rekonstrukci všech pomníků. 

Rec: K hospodaření v obecních lesích – páchala se tam trestná činnost. 

Burian: Chtěl jsem Vás jen informovat, jak se v lesích hospodařilo, aby si každý udělal obrázek 

sám.  

 

 

19:47  starosta ukončil diskusi, poděkoval za účast zastupitelům a občanům a pozval občany na 

pietní akt v Javoříčku, dále pozval na chystanou výstavu pana řezbáře Havlíčka a na zájezd do 

Terezína, který pořádá Klub seniorů. 

 

 

 

Zapisovatel:       Ověřovatelé:                         

 

 

 Starosta:       Místostarosta: 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 


